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中国が日々の患者数公表を中止  

ネットユーザー： こんな長期間偽データを発表し続けて恥ずかしくないのか？ 

雅虎新聞 tw.news.yahoo.com  2022-12-25 16:29  来源： 民視新聞網 
--------------------------------------------------------------------------------- 

12月 7日に中国は『新 10条』を実施したが、ゼロコロナ政策を放棄した後の中国は感染のピークに達

している。 

 

中国衛健委は、本日、「今後は日々の感染情報を公開しないことにした。参照と研究用に関連情報は、

中国 CDC が公開する」と発表した。このニュースが発表されるやいなや、中国ネットユーザーの間で議

論が交わされた。賢明な判断だと称賛する人もいれば、「こんな長期にわたり偽情報を公開すてきたのに

恥ずかしくないか！」と辛辣な声もある。 

 

日々の感染情報が公開されなくなったという情報が広まるや否や、Weibo（微博：中国のブログ）上で

はすぐに議論が巻き起こり、金融ブロガー（台湾ブロガー）が「衛健委が、2020年 2 月 18 日から本日

2022 年 12月 25 日までの 1042 日間にわたって公開してきた日々の感染情報を今後公開しないことにした

と発表したが、一つの時代が終了した！」と投降した。 ブログではさらに、実際、公開された瞬間か

ら、核酸の検査が中止された日からの実数が全く把握不能になっているのでデータ公開に意味が亡くなっ

たため、公開しないほうがよいのだ、とも指摘している。 

 

実際、「今後日々の感染情報は公開しない」で微博検索をしたところ、いくつかのメディアのウェブサ

イトが関連情報を公開していた。中国新聞 Weeklyには 4142 のコメントがあったが、コメント部分をクリ

ックするとブランクとなり『抱歉，該內容暫時無法查看（申し訳ありませんが、このコンテンツは一時的

に閲覧できません）』と表示されていた。 

 

20万 3千人のフォロワーを持つアカウント「穂城流年」のメッセージ欄では、ネットユーザーたちが

「データがないのに何を発表する？知るべき情報はきわめて恐ろしいものだ、どうしてそんなの公開でき

る？」「多くの人が核酸検査をボイコットしているのに、他に何を発表する必要があるのか？」「こんなに

長い間嘘の情報を流して恥ずかしくない？」と続々投稿している。 

 

12月 21 日、24時時点で 31 省（自治区・直轄市）と新疆製線建設兵団がこの日新たに増えた 3030 例の

確診症例を発表している。うち、本土症例は 2966例、輸入症例は 64 例、新規死亡者ゼロ、新規疑似症例

は 1例で、北京市の本土症例であった。 

 

中国では、感染が大爆発しているのに、政府側が日々発表してきた確診症例数は数千人程度にとどまっ

ており、新規の死者数が「ゼロに近い」日もあり、事実とは異なっていると批判されている。『環球時

報』の胡錫進元編集長も 9 日微博に投降、「本ラウンドの死者数は非常に少なく、連続何百日も死者が出

ていない、出たとしても非常に少数だ」とした。これまでのところ、死者がほとんど出ていないが信じら

れるか？ 現在、各地での PCR 検査数が激減し、数えきれないほど感染者がカウントされてはいないが、

重症者の大部分は病院に運ばれ、死者が病院で発生すれば、統計にも上がってくる。 

 

https://tw.news.yahoo.com/%E4%B8%AD%E5%9C%8B%E4%B8%8D%E5%86%8D%E7%99%BC%E5%B8%8

3%E6%AF%8F%E6%97%A5%E7%96%AB%E6%83%85%E6%95%B8%E6%93%9A-%E4%B8%AD%E7%B6%

B2%E5%8F%8B-%E5%85%AC%E5%B8%83%E9%82%A3%E9%BA%BC%E4%B9%85%E5%81%87%E8%B3

%87%E6%96%99%E4%B8%8D%E5%AE%B3%E7%BE%9E-072903628.html 

 

 

China no longer publishes daily epidemic data 

Chinese Net Users: Isn't it embarrassing to continue to publish fake data for such a 

long time? 
Yahoo News tw.news.yahoo.com 2022-12-25 16:29 Source: FTV News Network 
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-------------------------------------------------------------------------------- 

Realtime Center / Comprehensive Report 

 

China implemented the "New 10 Articles" on the 7th, after abandoning Zero-COVID policy, China is currently at 

the peak of the epidemic. The National Health and Medical Commission of China announced today that it will "no 

longer publish daily epidemic information" from now on, and the China Center for Disease Control and Prevention will 

release relevant epidemic information for reference and research. As soon as the news came out, Chinese netizens 

discussed it. Some people praised it a wise choice, while others said sourly, "Aren't you ashamed to publish false 

information for such a long time?" 

 

As soon as the news that the daily epidemic information was no longer released spread, it immediately sparked a 

discussion on Weibo. A financial "blogger" (Taiwanese blogger) posted that, "The Health Commission announced 

that from now on, they will no longer release daily epidemic information. From February 18, 2020 to today, 

December 25, 2022, it lasted 1042 days, and an era is over!" The article also said that in fact, from the moment it was 

released, from the day when the nucleic acid test was stopped, there was no need to release the information, as the 

actual number could not be grasped at all, so it would be better not to release it. 

 

In fact, I searched on Weibo with "no daily epidemic information will be published from now on", and several media 

websites have published relevant information. China News Weekly has 4,142 comments, but when you click into the 

comment area, it is blank, and it says "Sorry, this content is temporarily unavailable." 

 

In the comment area of the account "Suicheng Liunian" followed by 203,000 fans, netizens said, " What is 

announced without the source of the information, the information to be known is extremely terrifying, how can they 

publish it?" "A lot of people are boycotting nucleic acid testing, so what else is there to announce?" "It is shameful 

thing to publish false information for such a long time?" 

 

As of 24:00 on December 21, 31 provinces (autonomous regions, municipalities) and Xinjiang Production and 

Construction Corps reported 3030 new cases of COVID-19. Among them, there were 2966 local cases, 64 imported 

cases, no new deaths, and 1 new suspected case, which was a local case (in Beijing). 

 

The epidemic broke out in China, but the official daily number of confirmed cases is only about a few thousand, 

and there are even days when the number of new death cases "hangs to zero", which is criticized as being inconsistent 

with the facts. Hu Xijin, the former editor-in-chief of the Global Times, also posted on Weibo on the 9th, saying, 

"This round of turbulent epidemic has caused very few deaths. For many days in a row, there were either no deaths, 

or only a small number of deaths. Now the number of nucleic acid tests in various places has dropped sharply, and 

many infected people have not been counted, however, the vast majority of severe cases will go to the hospital, and 

the death cases will even occur in the hospital, which can be counted. 

 

 

：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 以下は中国語原文 ：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 

中國不再發布每日疫情數據 中網友：公布那麼久假資料不害羞？ 
雅虎新聞 tw.news.yahoo.com  2022-12-25 16:29  来源： 民視新聞網 
-------------------------------------------------------------------------------- 

即時中心／綜合報導 

中國 7 日實施「新 10 條」，放棄清零鬆綁防疫後，目前正處於疫情高峰。中國衛健委今天公告，從即日起「不

再發布每日疫情信息」，將由中國疾控中心發布相關疫情資訊，供參考和研究使用。消息一出引起中國網友討論，

有人大讚明智之舉，也有人酸溜溜說「公布那麼久假資料，不害羞嗎」。 

 

不再發布每日疫情資訊的新聞一傳開，立刻在微博掀起討論，一名財經「博主」（台灣翻部落客）發文提到，

「衛健委宣佈從即日起，不再發佈每日疫情資訊。從 2020年 2月 18日到今天 2022年 12月 25日，歷時 1042天，

一個時代結束了！」文章還說，其實從放開那一刻，從停止核酸那一天，就沒必要發佈那個資料了，因為根本掌

握不了實際數量，還不如不發佈呢。 

 

實際以「即日起不再發佈每日疫情資訊」在微博搜索，幾個媒體網站有刊登相關資訊，中國新聞週刊有 4142 則

評論，但點進去留言區卻是一片空白，上面寫「抱歉，該內容暫時無法查看」。 

 

有 20.3 萬粉絲追蹤的帳號「穗城流年」留言區，網友則紛紛表示「沒有資料來源公佈什麼，知道的資料又極其

恐怖，怎麼公佈」、「一大堆人都抵制做核酸，還公布個啥？」「公佈那麼久假資料，不害羞嗎」。 



 

中國 COVID-19 疫情延燒，截至 12 月 21 日 24 時，31 個省（自治區、直轄市）和新疆生產建設兵團報告新增確

診病例 3030 例。其中本土病例 2966 例，境外移入病例 64 例，無新增死亡病例，新增疑似病例 1 例，為本土病例

（在北京）。 

 

中國疫情大爆發，但官方每日公布的確診數僅約數千例，甚至還有新增死亡病例「掛零」的天數，挨批與事實

不合。《環球時報》前總編輯胡錫進 9 日也曾透過微博發文指出，「這輪洶湧疫情到現在造成的死亡病例非常少，

連續很多天或者無死亡病例，或者只有很小個位數的死亡病例。那麼迄今死亡病例非常少，這可信嗎？現在各地

核酸量銳減，許多感染者已經統計不上來了，但是絕大多數重症都會去醫院，死亡病例更是會發生在醫院，都可

以統計上來。 
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